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SOALAN 

 

Dr. MASZLEE BIN MALIK [ SIMPANG RENGGAM ] minta MENTERI 

KANAN PENDIDIKAN menyatakan status terkini projek-projek KPM 

dengan YTL Corporation berhubung Bestarinet dan pencawang-

pencawang yang telah dibangunkan oleh YTLC di premis-premis KPM. 

 

JAWAPAN 

 

Tuan Yang di-Pertua, 

 

Projek 1BestariNet Fasa 2 yang dilaksanakan oleh YTL Corporation 

telah tamat pada 30 Jun 2019. Bermula 1 Julai 2019, Kementerian 

Pendidikan Malaysia (KPM) telah menyediakan capaian jalur lebar 

Internet dengan kelajuan 30Mbps hingga 100Mbps untuk 10,214 sekolah. 

Capaian internet ini dibekalkan oleh tiga (3) syarikat telekomunikasi iaitu 

TM, Celcom dan Maxis. 

 

Namun demikian, KPM juga sedar bahawa prestasi capaian 

internet yang disediakan masih kurang memuaskan terutamanya bagi 

sekolah-sekolah di luar bandar dan kawasan pedalaman. Oleh itu, KPM 

sedang bekerjasama dengan Unit Pemodenan Tadbiran dan 

Perancangan Pengurusan Malaysia (MAMPU) bagi mengenalpasti 

pendekatan terbaik. Ini termasuklah penyediaan rangkaian bersepadu 

KPM yang berlandaskan tiga (3) prinsip utama iaitu bersesuaian dengan 

tujuan (fit for purpose), kekal relevan pada masa hadapan (future proof) 
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dan penyelesaian yang holistik (holistic solution). Rangkaian bersepadu 

ini dijangka dapat mula dilaksanakan pada pertengahan tahun 2022. 

 

Menara telekomunikasi 1Bestarinet Receiver Information System 

(1BRIS) adalah menara telekomunikasi yang menyokong perkhidmatan 

1Bestarinet di 2,754 buah sekolah di seluruh negara. Daripada jumlah 

tersebut, sebanyak 1,142 menara telah didirikan di atas tapak tanah 

Pesuruhjaya Tanah Persekutuan (PTP) dan 1,612 menara berada di atas 

tapak yang bukan milik PTP.  

 

Jemaah Menteri pada 15 November 2019 membenarkan menara 

1BRIS untuk kekal berada di dalam kawasan sekolah dan terus 

beroperasi dengan dikenakan kadar sewa yang sesuai. Jemaah Menteri 

pada 22 November 2019 pula memutuskan supaya KPM dan YTLC 

segera memuktamadkan perjanjian Fasa 2 sebelum menandatangani 

perjanjian sewaan tapak baharu. KPM kini sedang dalam peringkat 

rundingan dengan pihak YTLC bagi memuktamadkan perjanjian sewaan 

tapak.  

 

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat juga, menara telekomunikasi 

yang berada dalam premis KPM masih digunakan oleh YTLC untuk 

membekalkan capaian internet kepada masyarakat setempat di sekitar 

sekolah. 

 
 

 


